
 در خصوص خرید دفاع چپ قطری پرسپولیس چه 
نظری دارید؟

بازیکــن قطــری واقعــاً بازیکــن خیلــی خوبی بوده اســت و 
بازیکن با کیفیتی اســت. مدافعی که روزمه ای خیلی قوی 
دارد و عنــوان مــرد ســال آســیا را هــم در کارنامــه اش دارد، 
بــه همیــن دلیل من بــه حضور چنین بازیکــن تأثیرگذاری 
در دفاع چپ خیلی امیدوارم و خیلی دوســت دارم چنین 
بازیکنی بتواند در تیم پرسپولیس و جناح چپ بیشترین 
تأثیرگــذاری را داشــته باشــد و در حملــه و دفــاع بــه تیــم 

پرسپولیس کمک کند.
 بازیکن قطری به نظرتان چه خصوصیاتی فراتر از علی 

نعمتی دارد که باید به او بیشتر میدان داد؟
علــی نعمتــی در دفــاع و کارهــای دفاعــی بازیکــن خــوب و 
قابــل اعتنایــی محســوب می شــود امــا رونــده نیســت، به 
همیــن دلیل بــا وجود زحمت زیادی که متحمل می شــود 
در کارهای هجومی و ارسال ها نمی تواند خیلی مؤثر واقع 
شــود، از ایــن رو بــه نظــرم مدافــع قطری که رونده اســت و 
شــوتزن و ارســال های خیلی خوبی دارد حتماً قادر اســت 
خیلــی بیشــتر به پرســپولیس کمــک کند و تحولــی در این 
منطقه به وجود بیاورد. عبدالکریم خیلی پرقدرت است و 
از فیزیک خیلی خوب و قوی ای هم بهره می برد و به نظرم 
اگر در تیم جا بیفتد قادر اســت جناح چپ پرســپولیس را 
به یکی از قدرتمندترین نقاط پرسپولیس تبدیل سازد که 

بتوان روی آن منطقه حساب خاصی باز کرد.
 در رابطه با دیگر خریدهای جدید پرسپولیس چه 

نظری دارید؟
همه خریدهای پرسپولیس بازیکنان خوبی در پست های 
مختلــف هســتند کــه می تواننــد در بازی هــای نیــم فصــل 

دوم به پرســپولیس کمک کنند. در این بین پرســپولیس 
جــدا از مدافــع قطــری بقیــه خریدهایش در خــط میانی و 
وینگــر و حملــه هم خیلی خوب بــوده، به همین دلیل من 
بــا قــدرت از ایــن مســأله حــرف می زنــم که پرســپولیس به 
مراتب قدرتمندتری را در بازی های نیم فصل دوم شــاهد 

خواهیم بود.
 در خصوص جدایی شهاب و کمبودی که در خط 

حمله به نظر به وجود آمده چه صحبتی دارید؟
به نظرم عیســی در خط حمله بازیکن خیلی خوبی اســت 
و چهارچوب شــناس خیلی عالی ای محســوب می شود که 
تبحــر خاصــی در گلزنــی دارد، از ایــن رو ایــن بازیکن خیلی 
می تواند در بازی های حساس نیم فصل دوم به پرسپولیس 
کمک کند اما جدا از این بازیکن به نظرم پرسپولیس بعد 
از رفتن شــهاب بضاعتش در خط حمله کمتر می شــود، با 
ایــن وجــود باید دیــد تدابیر اوســمار در ایــن زمینه چگونه 
خواهد بود و با توجه به سیســتم متفاوتی که تیم اوســمار 
بازی می کند حتماً برای خط حمله هم فکر خواهد کرد، از 
این رو باید دید اوسمار با همین بازیکنان ادامه خواهد داد 
یا بازیکن جدیدی را به خدمت خواهد گرفت. شهاب هم 
پیشنهاد خوبی داشت به همین دلیل ترجیح داد که برود، 
ضمن اینکه از لحاظ مالی هم با انتقالش به پرســپولیس 
مبلــغ نســبتاً خوبی رســید اما به هــر حال هوادار دوســت 
داشت که او بماند و به تیم کمک کند، از این رو انتقالش را 
برنتابید. شهاب در تیم جا افتاده بود و به قولی محصولی که 
کاشته شده بود در حال ریشه زدن و تبدیل شدن به درخت 
تنومنــدی بــود کــه به دلایل خاص خودش از پرســپولیس 

جدا شد.
 در خصوص خط میانی با خریدهای خوبی که 

پرسپولیس در این منظقه داشته چه نظری دارید؟
خدابنده لــو را از زمانــی کــه در تیم جوانان پیکان بود خوب 
می شناســم، او بازیکنی تواناســت که در تیم های مختلف 
لیگ برتری هم بازی کرده و شــرایط خوبی داشــته اســت، 
به همین دلیل ترکیب او با سروش به نظرم بسیار آرمانی 
خواهــد بــود و در نهایــت موجب می شــود ســرعت تیم در 
کارهای تهاجمی خیلی خوب شــود و در بازیســازی شرایط 
تیــم بهتــر شــود. در نهایــت هم تیم ریتم خوبــی در دفاع و 

حمله داشته باشد.
 اما گاهاً پیش آمده که بازیکنان خوبی به پرسپولیس 

پیوسته اند اما قادر به ارائه توانایی های شان در 
پرسپولیس نشده اند!

به هر حال بازیکنی که به پرسپولیس می آید جدا از توانایی 
فنــی بــالا بایــد از توانایی و ظرفیت بالایی در مســأله روانی 
برخوردار باشــد و مشــاور قوی ای با خودش داشــته باشد. 
دور بــودن از حاشــیه و قــرار نگرفتــن در موضــوع فضــای 
مجــازی خیلــی می تواند در پیشــرفت بازیکــن در تیم های 
بزرگ کمک کند تا بازیکنی که به پرسپولیس پیوسته اسیر 
فضــای مجــازی نشــود و بتواند تمام توانایی خــودش را در 

پرسپولیس نشان دهد.
  در خصوص استفاده از دروازه بان جوان و بضاعت 

خط دروازه پرسپولیس در این فصل چه نظری دارید؟
بــه نظــرم بــا شــرایطی که برای پرســپولیس به وجــود آمده 
پرســپولیس باید با داشــته هایش در خط دروازه بســازد و 
آنها را آماده حضور در میادین سازد و از داشته های جوانش 

بهترین بهره را ببرد.

عبدالکریم می تواند تحولی در جناح چپ به وجود آورد

برزگر: پرسپولیس باید با 
داشته هایش در دروازه بسازد

 zگزارش

مهدی رسول پناه

شکایت جدید علیه پرسپولیس

مدیرعامل سابق پرسپولیس به تازگی با طرح شکایتی مدعی طلب دو میلیارد تومانی 
از این باشگاه شده است. البته ادعای او علیه پرسپولیس در دادگاه بدوی رد شده 
اما این پرونده را به دادگاه تجدیدنظر برده است. باشگاه پرسپولیس معتقد است 
مبلغ مورد ادعای رسول پناه مربوط به کمک های هواداری دوران مدیریت اوست 
که توســط هواداران به حســاب باشــگاه واریز شــده و این پول از حساب شخصی او 

هزینه نشده است. او قبلاً هم ادعای طلب 180 هزار دلاری داشت که رد شد.

اوستون اورونوف

ستاره  ای در آب نمک

در حالی که خیلی ها تصور می کردند اوســمار ویرا ســرمربی پرســپولیس 
در بازی برابر ذوب آهن از اوســتون اورونوف ســتاره تازه وارد و ازبکستانی 
خــود اســتفاده خواهــد کــرد، ویــرا ترجیــح داد او را در ترکیــب اصلــی قرار 
نــداده و فعــلاً در آب نمــک قــرار دهــد. اورونــوف ســتاره  ای اســت کــه بــه 
اعتقــاد کارشناســان بــه کار پرســپولیس خواهــد آمد و ســبک بــازی او به 

پلــن ســرخ ها می آید.

سپهر حیدری

انتقاد غیرمستقیم از شهاب

مدافع سابق پرسپولیس با کنایه به جدایی شهاب زاهدی در یک پست طولانی 
نوشــت: پرســپولیس از هر نامی بزرگتر هســتش. یادتون باشــه پرســپولیس به 
امثــال شــماها نیــاز نــداره. این شــما هســتید که با هــزار لینک دنبــال اومدن تو 
این تیم بودید و نیاز داشــتید با این پیراهن دیده بشــید. پرســپولیس جاییه که 
هــوادارش نفس بکشــی میفهمه چیــکاره ای، پس برای این هــوادار نقش بازی 
کردن هیچ تأثیری نداره، سیاه بازی جواب نمیده، بوسه فیک رو هوادار میفهمه.
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پیامدهای یک انتقاد عجیب

پیچ اول در رابطه 
باشگاه و اوسمار

اوســمار ویــرا در نشســت خبــری 
اصفهــان متفاوت از همیشــه بود. 
ســرمربی برزیلــی پرســپولیس 
کــه در مصاحبه هــای مطبوعاتــی 
خــود بــه نکات حاشیه ســاز اشــاره 
نمی کــرد قبــل از بــازی ذوب آهــن 
بــه طــرز عجیبــی از رونــد نقــل و 
انتقــالات زمســتانی باشــگاهش 

گلایــه کــرد.
اوســمار دربــاره نقــل و انتقــالات 
تیمش در زمســتان گفــت: پنجره 
نقــل و انتقالاتی برای شــکل دادن 
به تیم هاست، ۴ بازیکن از دست 
دادیــم و چنــد بازیکــن گرفتیــم، 
عمری و ســرلک بازیکنانی نبودند 
کــه پرســپولیس خواهــان جدایــی 
آنها باشــد، شهاب نیز برای شرایط 
بهتــر انتخابی شــخصی  داشــت تا 
خارج از کشــور بازی کند، از تلاش 
نبیل تشــکر می کنم اما نتوانســت 
بــا فوتبــال ایران وفق پیــدا کند و از 
تیــم جــدا شــد تــا بتوانیــم بازیکن 
دیگــری بگیریــم؛ طبــق ســال های 
اخیر در نقل و انتقالات کند بودیم 
و نتوانســتیم بازیکنــان مــد نظر را 

بگیریم.«
پرسپولیس با وجود از دست دادن 
عمری، ســرلک، زاهــدی و باهویی 
بازیکنانــی مثــل آل کثیــر، بابایــی، 
اورونــوف ، عبدالکریــم حســن و 
خدابنده لــو را جــذب کــرده کــه اگر 
بــه لحــاظ کمیــت حســاب کنیــم 
باشــگاه عملکــرد خوبــی در نقل و 
انتقــالات داشــته اما چنانچه جای 
خالــی یاســین ســلمانی و مرتضــی 
پورعلــی گنجــی را هــم در نظــر 
بگیریم تعداد خریدها کافی نبوده 
است . با این وجود پرسپولیس در 
پست های مهاجم، هافبک میانی 
و مدافــع چــپ کــه نیــاز بــه ترمیــم 
داشــت بازیکــن جدیــدی جــذب 
کــرد امــا بــه نظر می رســد اوســمار 
توقــع جــذب بازیکنان بیشــتری را 
داشــت . اشــاره او بــه کنــد بــودن 
باشــگاهش در نقــل و انتقــالات 
زمســتانی احتمالاً مربــوط به عدم 
جــذب بازیکنــان بیشــتر در برخی 
پســت ها مثــل مهاجــم و هافبــک 
میانی است کما اینکه او از ابتدای 
ســرمربی شــدنش دنبــال هافبک 
دفاعــی داخلــی و مهاجــم برزیلــی 
بــود کــه گزینه هایــش رد شــدند.  
در عیــن حــال لیســت بزرگســال 
پرســپولیس در حــال حاضــر و بــا 
تمــام جابه جایی هایــی کــه انجــام 
شــد فقــط یــک جــای خالــی دارد 
کــه احتمــالاً آن هم بــه مهاجم آزاد 
خارجی اختصــاص خواهد یافت.

جالب اینکه رسانه رسمی باشگاه 
پرســپولیس در تنظیــم مصاحبــه 
قبــل از بــازی اوســمار عنــوان »در 
بخــش مهاجــم« را بــه آن بخــش 
از صحبت هــای اوســمار اضافــه 
کــرد تــا آن مســأله کند بــودن نقل 
و انتقــالات باشــگاه در ســال های 
اخیــر را بــه پســت مهاجــم نــوک 

محــدود کنــد.
البتــه اوســمار در آن مصاحبــه در 
پایــان آن بخــش از صحبت هــای 
خــود بــه ایــن نکتــه هــم اشــاره 
کــرد کــه بایــد بگردیــم تــا بازیکــن 
مناســب را پیــدا کنیــم کــه در 
مصاحبه هــای منتشــر شــده از 
او ایــن جملــه نیامــده و شــاید از 
شــدت انتقاد او نســبت به باشگاه 

کــم کنــد.
ه  شــگا با ید  شــا ل  حــا هــر  بــه 
پرســپولیس انتظار شنیدن چنین 
انتقــادی را از مربــی برزیلــی خــود 
نداشــت و مدیــران باشــگاه بــا 
ایــن جمــلات بــه نوعــی ســورپرایز 
شــدند امــا ایــن حــرف اوســمار 
می توانــد در رابطــه او بــا مدیــران 
باشــگاه تأثیــر منفــی بگــذارد چــرا 
کــه به زعم باشــگاه آنها همــه ابزار 
موفقیــت را در اختیــار ایــن مربــی 
برزیلــی قــرار داده انــد و حــالا کــه 
برخــی هــواداران نســبت به جذب 
نشــدن مهاجــم نگــران هســتند 
ایــن جمــلات اوســمار می توانــد 
بــه نوعــی همســویی بــا هــواداران 
معتــرض باشــد و بــرای باشــگاه 

گــران تمــام شــود.

باید میلاد را نگه 
داریم و بازیکن 
دیگری را هم اضافه 
کنیم تا کیفیت 
بالایی را از بازیکنان 
کناری مان در جام 
جهانی و جام ملت ها 
شاهد باشیم

ستار زارع مدافع چپ اسبق تیم ملی که در زمان 
حضور برانکو در تیم ملی مدافع مورد علاقه این 
مربی بود در رابطه با شرایط تیم ملی کشورمان 
در جــام ملت هــای هجدهم و نظــرات مختلفی 
که در این خصوص مطرح شده نظرات خودش 
را مطــرح کــرد. ســتار زارع کــه حــالا در قامــت 
ســرمربیگری در لیــگ یــک فعالیــت می کنــد 

صحبت جالبی در این خصوص می کند.
 در ابتدا در خصوص عملکرد تیم ملی در جام 

هجدهم چه صحبتی دارید؟
عملکــرد تیــم ملــی در مجمــوع به نســبت بد نبود 
امــا زمانــی که این تیم به جمع چهــار تیم راه یافت 
حیف شد که به فینال نرسید چون به نظرم شرایط 
بــه گونــه ای بود که می شــد قهرمان شــد اما شــاید 
عدم تمرکز کافی و پشــتوانه خیلی خوب به لحاظ 
ســاپورت از ســوی فدراســیون و بعضــی از مــوارد 
دیگــر مــا نتوانســتیم به فینال برســیم در حالی که 
شــاهدیم همه تیم ها بهترین امکانات و شرایط را 
فراهــم می ســازند امــا این بســتر در کشــور ما برای 
تیــم ملی به شــکل خوبی فراهم نشــد. ایــن موارد 
موجب شده تا عقب بیفتیم. به طور مثال می توانم 
از این مســأله صحبت کنم که به تعداد انگشــتان 
یــک دســت زمیــن خــوب نداریــم، زمینی کــه جزو 
ابزار اولیه بازی و تمرین فوتبال اســت. این یکی از 
مشکلات است و وقتی ریز می شویم به این نکته 
می رســیم که در کشــور مــا اســتعداد فوتبالی زیاد 
اســت اما وقتی به این مســأله می رســیم که مدیر 
خــوب و فوتبالــی و امکانــات کافی بــرای فوتبالمان 
نداریم به همین دلیل هم در مواقع حساس دچار 

مشکل می شویم.
 شما هم با نظر بعضی از کارشناسان موافقید 

که این امکان فراهم بود که با استراتژی 
مناسب تر تیم قطر را شکست داد و به 

فینال رسید.
به نظرم ما صد در صد در صورت داشتن استراتژی 
قویتــر می توانســتیم بهتــر بــازی کــرده و قطــر را 
شکســت دهیم. ترکیب و اســتراتژی ما در مقابل 
ژاپن مناســب بود اما در مقابل قطر از این مســأله 
دور بودیم و پلن و برنامه خوب و کافی برای پیروزی 

مقابل قطر نداشتیم.
 به نظرتان تیم ما با خلاقیت و باز هم استفاده 

از توانایی های فردی می توانست در مقابل 
قطر موفق باشد؟

هــر کســی دیدگاه خــودش را دارد اما مــا باید برای 
کســب موفقیــت و انتخــاب بهتریــن راه حــل برای 

فوتبالمان به دنبال خرد جمعی باشــیم تا بهترین 
شرایط را شاهد باشیم.

 در رابطه با جام جهانی بعدی فکر می کنید ما 
می توانیم با شرایط و مربی فعلی به موفقیت 

برسیم؟
ما در مملکتی زندگی می کنیم که استعداد فراوان 
اســت بــه همیــن دلیــل بــا مربــی خــوب خارجی یا 
داخلــی می توانیــم به جام جهانی صعــود کنیم و با 

تفکری درست به موفقیت برسیم.
 این بار می توانیم با موفقیت در جام جهانی، 

حداقل از گروهمان صعود کنیم و این حسرت 
را از بین ببریم؟

حســرت قهرمانــی در جــام ملت هــا کــه بــه دلمان 
ماند اما ان شــاءالله بتوانیم با برنامه ریزی جامع و 
کامــل حداقــل به دور دوم جام جهانی صعود کرده 
و این حسرت را از بین ببریم و در این بین فقط به 
لژیونرها دل نبندیم و از همه استعدادها و پتانسیل 

کشورمان استفاده کنیم.
 در رابطه با پست دفاع چپ تیم ملی و 
بازیکنان این منطقه چه نظری دارید؟

ما در پست دفاع چپ بهتر از حاج صفی و محمدی 
نداشتیم اما با توجه به سن و سال این دو بازیکن 
بایــد بــه دنبال یک بازیکن جــوان و توانا برای دفاع 
چپ تیم ملی هم باشیم چون برای تیمی که دنبال 
قهرمانی آسیاست باید میلاد را نگه داریم و بازیکن 
دیگــری را هــم اضافــه کنیم تــا کیفیت بالایــی را از 
بازیکنــان کناری مان در جام جهانی و جام ملت ها 

شاهد باشیم.
  به نظر خودتان که سال ها در دفاع چپ تیم 
ملی و باشگاهی بازی کردید چه بازیکنی برای 

این منطقه بهترین است؟
خیلی به این مسأله فکر نکردم اما در دفاع راست 
ما رامین را داریم که در کارهای تهاجمی و ارسال ها 
خیلــی خــوب اســت امــا در دفاع ضعیف اســت. از 
ســوی دیگــر از آنجــا کــه در فوتبــال روز دنیــا نقش 
مدافعان کناری بســیار مهم و حائز اهمیت شــده 
بایــد دنبال مدافعان کناری باشــیم کــه در کارهای 
هجومــی و تدافعــی و ارســال ها بهتریــن شــرایط را 

داشته باشند.
 آندو در یک مصاحبه گفته که تو بهترین دفاع 

چپ بودی؟
آنــدو یکــی از بهتریــن و بزرگتریــن بازیکنان فوتبال 

ما بوده و از توجه و اظهارنظرش تشکر می کنم.
 در حال حاضر که به عنوان سرمربی در لیگ 
یک کار می کنی فکر می کنی که بازی کردن 

راحت تر است یا مربیگری؟
واقعــاً حــالا می فهمــم کــه مــا چــه بــر ســر مربیــان 
خودمــان می آوردیــم و ســرمربیگری و به طور کلی 
مربیگری را بسیار سخت تر از بازی کردن می دانم.

امیدوارم حسرت صعود به دور دوم جام جهانی را نخوریم

زارع: الان می فهمم که ما 
چه بر سر مربیان مان آوردیم

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار

محمــد برزگــر مدافع ســابق پرســپولیس رضایت 
خــودش را از خریــد بازیکنــان جدیــد پرســپولیس 
اظهــار مــی دارد و خریــد دفــاع چــپ قطــری کــه 
رزومه ای قوی دارد را یکی از بهترین خریدهای تیم 
پرســپولیس می داند. به بهانه خریدها و مســائلی 
که پیرامون پرسپولیس وجود دارد نظرات مدافع 

چپ اسبق پرسپولیس را جویا شدیم.


